
Felhívás az ..Erdészeti Lapok" tisztelt közönségéhez 
az erdőadó ügyében. 

Az Országos Pjrdészeti-Egyesület folyó hó 30-án tar to t t 
választmányi ülése az erdőadó ügyének jelen állásában szük
ségesnek ismervén azt, hogy az egylet az erdőadó tárgyában 
nyilatkozzék, az elnököt megbízta, hogy alakítson egy szűkebb 
körű szakbizottságot, mely a szükséges alapmunkálatok megté
tele után az egyesületnek az illetékes helyre intézendő nyilat
kozat iránt véleményt adjon. 

Az elnök részéről a bizottságba következő tagok hivattak 
meg : W a g n e r Károly alelnök, L ó n y a i Gábor, L u c z e n -
b a c h e r Pál, báró M a j t h é n y i László, P a p Lajos, T i s z a 
László és B e d ő Albert. 

Hogy e bizottság a készítendő munkálatban a faáraknak 
az ország különböző részeiben a közelebbről lefolyt 23 év 
alatti állásáról, valamint a munkabérekről és a fa évenkénti 
tőértékéről alapos adatokkal bírjon : az egyleti elnökség lapunk 
t. közönségéhez a jelen füzet mellé csatolt azon felhívást in
tézi, miszerint tekintettel a fennforgó közérdekre szívesked
jenek a szintén csatolva lévő táblázatos kimutatás rovataiba 
az 1 8 5 1 . évtől kezdve bezárólag az 1 8 7 3 . évig vidékükön fenn
állott árakat figyelemmel az ügy felettébb való sürgős voltára 
lehető legelébb bejegyezni, s az ekként kitöltött iveket bér
mentetlenül az Országos Erdészeti Egyesület titkári hivatalához 
B u d a p e s t r e (vár) czimezve, késedelmezés nélkül visszaküldeni. 

Meglévén győződve arról, hogy lapunk t. közönsége tel
jesen ismeri az ügy fontosságát, nincs kétségünk abban, hogy 
a mellékelt felhívásban foglalt kérelmet a minden részről egy
aránt óhajtott lehető legméltányosb adókulcs könnyebb kipu-
hatolhatása czéljából örömmel és hazafiúi kötelességből folyó 
készséggel fogja teljesíteni. A szerkesztő. 



Néhány szó a volt erdészjelöltek érdekében. 
Az „Erdészeti Lapok" 1873 . évi I-ső füzetének egyik 

czikke előadta a volt erdészjelöltek azon fájdalmát, hogy jelölt 
minőségben töltött szolgálati idejök, nyugdíjba nem számitható. 

E czikk elég bőven ismerteti ezen, a méltányosság elveibe 
ütköző körülménynek aggasztó következményeit. Ennél fogva 
azok ismételt előadása fölösleges lenne, de az illetőkre nézve 
ezen valóban fontos tárgynak fölelevenitését elhalaszthatlannak 
tartom. Elhalaszthatlannak pedig azért, mert az üdvösségre, ille
tőleg a baj orvoslására, nem elég a sérelmet előadni. Ezen 
kezdeményező lépés után tovább kell haladnunk, mert különben 
felette kevés reményünk lehet arra, hogy panaszunk kellő időre 
meghallgattassák, illetőleg, hogy megnyughassunk az iránt, mi
szerint bekövetkező nyugdíjazásaink alkalmával, ezen, a kincs
tári szolgálatban keserves anyagi körülmények között átszenve
dett éveink valósággal beszámíttassanak nyugdijképes évekül. 

Igénytelen nézetem szerint a legközelebb megteendő 
lépés lenne, bajunk orvoslását a nagyméltóságú m. k. pénzügy-
ministeriumnál kérelmezni, és mivel e kérelmezésnek az összes 
érdeklettek nevében kellene történni, legczélszerübbnek tarta
nám, ha — mint legnagyobbrészt erdészegyleti tagok — az 
erdész-egylet ez évi közgyűlésén valamennyien megjelennénk s 
ott együttessen szerkesztendő kérvényünket mindjárt a közgyűlés 
elején ahoz beterjesztenők és arra kérnők, hogy azt még azon 
közgyűlésen tárgyalva, a ministeriumhoz terjeszsze fel; vagy 
minthogy kegyelmi tényről van szó, Ő Felsége magas szine elé 
juttassa, kérvén számunkra azon logmagasb kegyelem megadását, 
hogy eltöltött éveink, úgymint a mostani erdőgyakornokoknál is tör
ténik, a szolgálat tényleges megkezdésétől kezdve számíttassák. 

Felkérem tehát érdeklett szaktársaimat, szíveskedjenek e 
tárgyhoz mielőbb hozzászólni. Szabó Adolf, 

magyar királyi foerdész. 



Erdötermények árjegyzéke. 
Budapesten. 

Faragatlan fenyőépületfa, vastagméretü 1 köbláb . 30 kr, 
„ „ vékonyabbniéretü 1 köbláb 26 „ 

Egy köbláb deszka 1 2 ' h., 1 2 " sz. és 1" vastag 5 5 — 58 „ 
A fenyőépületfa 15 — 3 0 ' bosszú és 3 / 4 " — 8 / 9 " 

éles négyszögre faragva, köblábanként . . . 60 „ 

Szegeden. 
Egy köbláb fenyőépületfa, bármely bosszúságban . 1 8 — 2 0 kr, 
Egy darab 1 2 ' h., 1 2 " sz. és 1" v. fenyődeszka . 50 — 60 „ 

Kőszegen. 
Egy öl ( 3 ' h.) bikkfa 15 frt, 

„ „ ( 3 ' h.) tölgyfa 13 

Eperjesen. 
Egy db 1 2 ' h., 1 2 " sz. és 2 " vastag tölgy padló 1 frt 6 0 — 1 frt 70 kr, 

„ köbláb tölgy épületfa 2 5 — 3 5 „ 
„ „ lucz- vagy jegenyefenyő épületfa . . 20 — 2 8 „ 
„ (3 ') öl bikkhasábfa 10 frt, 
„ (3') „ tölgybasábfa 9 „ 

icB.) Erdő-égések és azok lehető orvoslása. Nem emléke
zünk oly kedvezőtlen tavaszra, mely alatt annyi erdő-égés lett 
volna, mint épen a most lefolyó alatt. Eddig alig volt nap, melyen 
az újságok ne irták, itt vagy amott napok óta égnek az erdők. 
Mindenki sajnálkozik ezen s kétségkívül bennünket is minden 
ily ujabb hirnél méltó fáj 1 alom, és ezzel együtt indokolt keserű
ség száll meg, kivált midőn okunk van hinni, hogy ez égések 
között szándékos gyújtogatások is fordulnak elő a jobb legelő 
nyerhetése végett, s hogy ott, hol a gyújtás nem szándékos is, 



a kár a hegyi nép részvétlensége folytán válik tetemesebbé, 
miután az a pusztító elem terjedését gátolni nem igyekszik. 

Mi ez égések puszta és sajnálkozó registrálásával nem 
elégedhetvén meg, kérjük a földmívelési ministeriumot szíves
kedjék az országot szerencséltetni azon már régen várt erdő
törvénynyel, mely megtanítja a népet tiszteletben tartani az 
erdőket, s óvszabályokat ad az erdő-égések meggátlására. Óhajt
juk azt is, hogy az erdők becsének felismerése, a nép elöljá
róinak buzgó tevékenysége folytán, minél mélyebb gyökeret 
verjen népünk keblében s ez óhajtásunkat a cultusministerium 
figyelmébe is ajánljuk azon hő kéréssel, kegyeskedjék a ható
sága alatt álló lelkészeket és néptanítókat is az iránt utasítani, 
hogy á népet az erdők tiszteletére serkentsék és tanítsák. 

Uj alapítványok az Országos Erdészeti Egyesület szá
mára. W a g n e r Vilmos gép- és építészeti m. kir. főmérnök 
és K u n t c z l Antal közalapítványi erdész külön-külön 1 0 0 frt 
alapitványnyal alapitó-tagokká lettek. Hazafias áldozatkészsé
gükért fogadják az egyesület elismerő köszönetét! 

A római kain. püspöScök és káptalanok kezén lévő 
erdők berendeztetnek. Miként illetékes helyről értesültünk, a 
vallás- és közoktatási m. kir. minister Király ő Felségétől 
kikérendő engedély alapján szándékozik, a kath. püspökök és a 
káptalanok kezén levő erdőket a használhatóság és a hasz
nálat mérvének ismerete végett a közalapítványi erdőrendezőség 
által gazdaságilag berendeztetni. Miután ez intézkedés az erdők 
gazdasági érdekének megóvása mellett az illető birtok-testek jelen 
és jövő használóinak érdekeit is egyaránt biztosítja: kétséget 
sem szenved, hogy egy okszerű alapon foganatosítandó gazdasági 
berendezés minden részről elismeréssel találkozand. 

K i a d ó : Szerkesz tő : 

Az Országos Erdészeti-Egyesület. Bedő Albert. 


